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Algemene Beschouwingen 2008 LR 
 
Algemeen 
 
"Resultaten uit het verleden zijn geen garantie voor de toekomst" 
 
Het klinkt zo vaak door de luidsprekers als waarschuwing voor beleggers, dat het bijna niet 
meer opvalt. 
Maar als je eens goed naar kijkt heeft deze boodschap een wel héél veelzeggende inhoud.  
Het is de cyclische aard van processen die er in ligt verscholen, de natuurwet die zegt dat een 
opgaande lijn wordt gevolgd door een dalende lijn, dat groei wordt gevolgd door krimp.  
De wereldwijde schok die de huidige kredietcrisis teweeg heeft gebracht, toont aan dat deze 
wetmatigheid geheel uit het oog is verloren.  
Maar niet alleen de economie heeft dit karakter het gaat op voor bijna alle processen om ons 
heen.  
De groei van het verkeer of de behoefte aan nieuwe industrieterreinen maar ook veel andere 
maatschappelijke processen functioneren op deze wijze.  
Al rond 1200 na Christus werd hier door de Italiaanse wiskundige Fibonacci over 
gepubliceerd, maar in de 21e eeuw zijn we het blijkbaar helemaal vergeten. 
We werpen ons liever op computer rekenmodellen die keer op keer, niet blijken te kloppen of 
protocollen die de eigen inbreng onmogelijk maken.  
Blijkbaar is “visie”, het gevoel voor zaken,  niet meer aan de orde, het kijken en lezen in een 
boekje hoe het moet, is zeker in het openbaar bestuur meer dan ooit aan de orde. 
De provincies en gemeenten die € 250 miljoen verspeelden zeggen ook allemaal precies 
volgens het boekje te hebben gehandeld, hen treft geen blaam, zo zeggen zij !  
Waar zijn toch de bestuurders die durven zeggen dat ze tekort zijn geschoten en de 
consequenties daar aan verbinden ?  
Gelukkig heeft Ridderkerk geen uitglijder gemaakt op dit gebied, maar op ander gebied 
kunnen we er ook wat van.  
Bij de behandeling van de zaak Annemarij, was het boekje wél heel erg stringent in beeld al 
was het dan met oogkleppen op.  
Maar ook het schrappen van de subsidie voor de ontsluiting van Rijsoord, door het College, 
omdat er per maand een klein aantal passagiers te weinig wordt vervoerd, ondanks de 
stijgende behoefte, is een schoolvoorbeeld van besturen zonder “visie”.  
Het mogelijk maken van industrie in Nieuw Reyerwaard heeft de Rijsoordse gemeenschap 
geschokt.  
Als diezelfde gemeenschap dan bij het college aanklopt om mee te werken aan 
wijkvoorziening in Nieuw Reyerwaard is het antwoord NEE.  
Als je dan nog denkt dat je in de ogen van de bewoners een geloofwaardig en gerespecteerd 
bestuur bent, ja dan heb je geen visie.  
Gelukkig zijn er ook lichtpuntjes, het college heeft zich ingespannen om de kwestie met de 
winkeliers in de Margrietstraat op te lossen.  
Gelukkig is dat ook geslaagd , maar daar was dan ook een organisatie bij betrokken met de 
naam: WOON-VISIE.  
Het toont echter wél aan dat je soms even verder moet kijken dan de afgebakende grenzen, de 
term: “het ressorteert niet onder mijn competentie”, mag wat Leefbaar Ridderkerk betreft, dan 
ook worden vervangen door: “We gaan voor onze inwoners, hoe dan ook”.  
Het is zéker wel goed en wenselijk om de bewoners die betrokken zijn bij herstructurering 
van hun wijk, in dat kader veel aandacht en steun te geven, competentie of niet !   
Ook het ambitieniveau van het college is op zichzelf genomen al ambitieus, maar 
kanttekeningen zijn zeker te maken. 
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Vele malen hebben wij de ambities van het college te ambitieus genoemd.  
De reactie kwam steeds neer op: Wat is er tegen hoge ambities ?  
Als ze waar gemaakt worden, dan is er natuurlijk niets op tegen. Maar als ze onrealistisch 
zijn, dan versterkt het de indruk dat politiek bestaat uit mooie woorden, maar dat het daar bij 
blijft.  
Wij zijn dan ook blij dat het college langzamerhand (wel rijkelijk laat) realistischer schijnt te 
worden, zo lazen wij ! 
 
“..het besef dat nu een keer niet alles tegelijk kan.” 
“Prioriteitsstelling is daartoe een goed middel.” 
 
De afgelopen jaren is aan de raad een programmabegroting aangeboden, waarin deze 
bescheidenheid nog niet was verwerkt.  
De gevraagde (en beschikbaar gestelde) middelen waren dus bestemd voor het te ambitieuze 
programma. 
 
Als nu de ambities wat worden teruggeschroefd, dan ligt het voor de hand, dat de benodigde 
middelen ook wat kunnen afnemen. Helaas is dat niet zo.  
In feite stelt het college de raad voor om meer middelen ter beschikking te stellen en daarvoor 
minder te doen. 
 
Vol (deels terechte) trots deelt het college mee dat de begroting structureel in evenwicht is. 
De bezuinigingsoperatie, uitgesmeerd over enkele jaren door de inzet van de 
bestemmingsreserve, heeft blijkbaar onvoldoende geleid tot structurele toename van 
efficiency.  
Dus blijft er maar een ding over n.l. schrappen.  
 
Veel prestatie-indicatoren hebben een streefdoel voor 2010.  
Pas als de cijfers van 2010 bekend zijn, zal kunnen worden beoordeeld of het college heeft 
gedaan wat ze zouden doen.  
Alleen lijkt het onwaarschijnlijk dat we dan met hetzelfde college te maken hebben. 
Tussentijds is er nauwelijks een concrete toets mogelijk.  
Dit is natuurlijk ook de gemeenteraad te verwijten.  
De prestatie-indicatoren hebben we met elkaar afgesproken, maar voor een groot gedeelte 
voldoen ze niet.  
Wij hebben er behoefte aan om het gesprek met het college vooral te voeren over wat het 
college heeft bereikt en minder over hoe dit is bereikt.  
Omdat initiatieven om hiervoor de instrumenten te realiseren voorlopig nog niet tot resultaat 
lijken te leiden, nemen wij als Leefbaar Ridderkerk het initiatief.  
Wij zullen een motie indienen, waarbij naar onze mening voor twee programma’s deze 
instrumenten worden gerealiseerd.  
Daarnaast vragen wij van het college de toezegging dat bij de programma-monitoren en de 
jaarrekening de rapportage zal worden afgestemd op de prestatie-indicatoren. 
 
Programma Werk en Economie 
Werkgelegenheid is een belangrijk punt. Maar ja, “ Ridderkerk is in hoge mate afhankelijk 
van het economisch beleid, dat op hoger schaalniveau wordt gevoerd”.  
 
Dus wat gaan we doen in 2009: voor een groot deel, die dingen, waarvan we al gezegd hebben 
dat we ze in 2008 zouden doen. Daarnaast doen we nog een aantal dingen niet (zie sideletter). 
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Investeren in het versterken en onderhouden van de relatie onderwijs/bedrijfsleven is voor dit 
programma essentieel.  
Behalve de inzet van de regisseur "Werk" zien wij geen enkele concrete actie.  
Het College denkt hier nu al ruim twee jaar over na! 
 
Programma Veiligheid 
Een veilige leef- en woonomgeving is voor burgers heel belangrijk. Daar willen we 
vanzelfsprekend allemaal aan meewerken.  
Beoogd doel is om op alle hoofdgroepen van de regionale veiligheidsrapportage 
bovengemiddeld te scoren.  
Over het algemeen is er sprake van vooruitgang (veiligheidsrapportage 2008), maar de 
diefstal van en uit voertuigen is zorgelijk.  
Ook het gevoel van ontevredenheid en onveiligheid geeft aan dat er nog veel is te winnen.  
Buurtpreventie kan hierin een grote rol spelen en wij zijn dan ook blij dat ons voorstel van 
vorige jaar thans mede heeft geleid tot de oprichting van een team voor buurpreventie dat in 
Drievliet/Het Zand vorm lijkt te gaan krijgen. 
 
Bij veiligheid hoort ook handhaving en we hebben daar destijds van harte mee ingestemd.  
Handhaven is vaak te voorkomen door goed overleg en regelmatige controles.  
De handelwijze van het gemeentebestuur in de zaak van manege Reyerbos had anders gekund 
en anders gemoeten.  
Immers, als kort voor sluiting nog wordt beweerd, dat de inhaalslag gebruiksvergunningen is 
voltooid en er volgt een dergelijk rigoureuze maatregel met grote gevolgen voor 
bedrijfsvoering en personeel, dan kunnen wij daar weinig waardering voor opbrengen.  
Later bleek overigens uit onze schriftelijke vragen hierover, dat de gemeente jarenlang in 
gebreke bleef waar het de controle op bouwvoorschriften en brandpreventie betrof. 
 
Ook dit jaar vragen we ons met vele inwoners weer af of er voldoende maatregelen zijn 
genomen om de vernielingen, de overlast en de gigantische milieuvervuiling met de 
jaarwisseling te voorkomen of zoveel mogelijk te voorkomen. 
Welke maatregelen kunnen we tegemoet zien ? 
  
Wanneer kunnen we een voorstel tegemoet zien over de keuze tussen een bestuurlijke boete 
of bestuurlijke strafbeschikking ?   
 
U stelt, dat in 2010 de ambulance in 95% van de gevallen op tijd moet rijden. 
Is er - gelet op de huidige locatie van de ambulancepost en de ligging van onze gemeente - 
al enig inzicht  hoe men dit denkt te bereiken ? 
 
Programma Bestuur en Participatie 
Aan het maken van regels voor participatie kan het niet liggen, daar is namelijk al veel tijd en 
energie in gestoken.  
Ook het aanpassen van de regels is al aan de orde geweest, maar toch is de waardering van de 
inwoners maar matig, waar het gaat om herkenbaarheid van het beleid.  
Wellicht ontbreekt er nog een schakel om bestuur en participatie tot een succes te maken, die 
schakel heet ”gevoel” of  “feeling” zoals dat in de wereld bekend staat.  
Ja dat kun je niet in regels vatten, of in een protocol opnemen, dat moet je hebben. Het lijkt 
een beetje op een vliegtuig, waar de hele gebruiksaanwijzing bij is, waar zelfs een 
lesprogramma met “heuse” en “strenge” protocollen is doorlopen.  
Als het gevoel en de liefde voor het vak ontbreken, is het resultaat altijd desastreus! 
Bestuursinstanties die er steeds maar niet in slagen hun beleid uit te leggen, of hun 
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meerwaarde te bewijzen, zullen vroeg of laat worden geconfronteerd met een burger die het 
anders gaat doen.  
Een burger die overgaat op zelfbediening, bestaande uit burgerinitiatief,  bindend referendum, 
etc, inclusief verantwoorde en gedegen voorstellen.  
Het kennisniveau van de burger van de 21e eeuw is daarvoor ruimschoots voldoende.  
Een kleine en bescheiden overheid én een hele grote burger, is als uitgangspunt van 
bestuurlijke vernieuwing een zeer goede optie.  
In dit kader vragen we ons dan ook af hoe het gaat met de contacten tussen de gemeente en de 
sportverenigingen RVVH en Sagitta, samenhangend met het openluchtzwembad. 
 Is hier sprake van stilstand in de ontwikkelingen? 
Zo neen, worden deze sportverenigingen hierbij voldoende betrokken  
 
Programma Educatie 
 Bij dit programma gaat het voornamelijk over voortzetten bestaand beleid.  
 
Programma Wonen en Leefomgeving 
Onder dit hoofdstuk is het van het grootste belang om aandacht te schenken aan de 
milieuaspecten, gezien de ligging van onze gemeente. 
Het is bijzonder jammer dat dit in de discussie over de voornemens om industrie onder  te 
brengen in de polder  Nieuw-Reyerwaard, nagenoeg totaal niet ter sprake is gekomen.  
Het grootste gedeelte van onze gemeente ligt ten oosten van een verkeersgebied dat nu, maar 
ook in de toekomst, veel luchtvervuiling o.a. van fijnstof oplevert: een grote veroorzaker van 
hart- en vaatziekten.  
Is de reden dat dit vanuit het bestuur onvoldoende aandacht heeft gekregen soms gelegen in 
het feit dat ambtelijke capaciteit m.b.t. de milieuaspecten nagenoeg of geheel is weggevallen ? 
Welke voornemens heeft het College m.b.t. het milieu zowel voor wat betreft  capaciteit als 
kwaliteit ? 
  
Voorzitter, de toenemende vervuiling van de openbare ruimte is ons al jaren een doorn in het 
oog.  
Fietsend of lopend door de gemeente zie je nogal wat nonchalant weggeworpen afval liggen. 
We zien het allemaal, etenszakjes, blikjes, lege pakjes shag, doosjes sigaretten enz. enz. 
Vele inwoners van onze gemeente konden dan ook niet geloven dat Ridderkerk enige tijd 
terug het lef had om mee te doen aan de verkiezing “schoonste gemeente van Nederland”. 
Deze verkiezing winnen was slechts een indicatie geweest dat andere gemeente nog vuiler 
waren. 
Welke concrete maatregelen kunnen wij van het College verwachten?  
Wilt u bevorderen dat de gemeentelijke toezichthouders hierin een grotere rol spelen ? 
 
In dat verband vragen we maar weer eens aandacht voor de problematiek van de hondenpoep 
alhoewel alle poep in de openbare ruimte een probleem is o.a. voor wat betreft de 
volksgezondheid.  
We koesterden de woorden van het college van vorig jaar waarbij onorthodoxe maatregelen 
werden aangekondigd om de overlast door hondenpoep te lijf te gaan.   
Helaas is het bij woorden gebleven en daarom dienen wij een initiatiefvoorstel in om: 
 

1. de controle te vereenvoudigen; 
2. de rol van de gemeente te minimaliseren, zodat capaciteit anders kan worden ingezet; 
3. de vervuiler de taak te geven die hem toekomst, n.l. de troep opruimen. 

Graag uw mening over dit initiatiefvoorstel. 
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In het nog niet zo lange verleden hebben landelijke en gehandicapten- en ouderenorganisaties 
sterk aangedrongen op het vergroten van de levensloopbestendigheid.  
De opgenomen voorschriften hierover gingen minder ver om, voornamelijk, economische 
redenen. 
Wat kunnen we hierover voor de nabije toekomst verwachten, gelet op de huidige 
economische omstandigheden ? 
 
Een van de prestatie-indicatoren is de tevredenheidsscore (7) over beheer openbare ruimte. 
Hiermee lijkt in strijd het voorstel van het college om in het beleidskader “Duurzaam Beheer” 
te kiezen voor een minimale variant. 
 
Dit jaar zijn er door bewoners in diverse wijken weer talloze activiteiten georganiseerd.  
Met name Ridderkerk-West, Rijsoord en Bolnes stonden volop in het nieuws.  
De manier waarop hier het wijkoverleg functioneert is een voorbeeld voor de rest van onze 
gemeente.  
Het is goed om vast te stellen dat de wijkbudgetten hier op een zinvolle manier besteed 
worden.  
Wij zijn zeer enthousiast over de verschillende ideeën die het afgelopen jaar door diverse 
wijkoverleggen met succes zijn opgepakt.  
 
In de voorbereidingsgesprekken voor de komende structuurvisie blijkt telkens weer dat de 
demografische ontwikkelingen in Ridderkerk zorgwekkend zijn.  
We zullen ons bij bouwplannen niet alleen moeten concentreren op een steeds groter 
wordende groep ouderen die behoefte hebben aan levensloopbestendige woningen, maar 
tegelijkertijd open moeten staan voor de groep "jonge" Ridderkerkers die momenteel 
Ridderkerk verlaten, omdat er voor hen geen woningen zijn.  
 
Een logisch direct gevolg is nu al zichtbaar in de vorm van teruglopende leerlingaantallen op 
de Ridderkerkse scholen, wat een bedreiging vormt voor het totale voorzieningenaanbod.  
 
Inspelend op dit voorzieningenniveau vragen wij dit College om extra aandacht te besteden 
aan het verzoek van de Scoutingsvereniging Sint Joris in Ridderkerk die onlangs een 
dynamisch plan voor een nieuw clubhuis heeft gelanceerd.  
Wij hebben begrepen dat er inmiddels ambtelijk aan een voorstel gewerkt wordt.  
Het zou mooi zijn als samen met het 100-jarig bestaan van de Scouting en het 35 jaar bestaan 
van de Scouting Sint Joris tevens de realisatie van het nieuwe clubhuis in 2010 gevierd zou 
kunnen worden. 
Wij hopen dat ook andere partijen deze ambities met ons delen 
 
Programma Welzijn 
 Een groot deel van de activiteiten binnen dit programma zijn uitbesteed aan anderen.  
Deze organisaties staan los van de gemeente.  
Gezien het belang van de activiteiten voor het welzijn van de Ridderkerkse burgers en de 
forse bedragen die de gemeente daar voor uit geeft, moet de gemeente hier voortdurend de 
vinger aan de pols houden.  
Dat is in het verleden onvoldoende gebeurd.  
Wij verwachten van het College dat sturing en controle sterk verbeterd. De rol van bestuurder 
op afstand, die wel aan het eind van de rit de prijs moet betalen is gebleken niet verantwoord 
te zijn. Dankzij die rol hebben we nu in Ridderkerk geen Volksuniversiteit meer.  
Formeel kan het wel zo zijn dat de afstandelijke rol zuiver is, maar hier geldt toch ook dat 
“wie betaalt, bepaalt”.  
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Het belang van continuïteit van de activiteiten maakt minder afstand dan in het verleden 
noodzakelijk. 
 
Programma Zorg 
Bij dit programma ligt de nadruk sterk op de jeugd en de uitvoering van het project “Geen 
kind in de knel”.  
Het Centrum voor Jeugd en Gezin krijgt hierbij een sleutelrol.  
Wij vertrouwen er op dat de raad regelmatig zal worden geïnformeerd over de ontwikkeling 
van dit Centrum.  
 
 Eind augustus dienden we schriftelijke vragen in met het voorstel om een einde te maken aan 
de onduidelijke situatie bij invaliden parkeerplaatsen. We zitten nu in november en hebben 
officieel nog niets gehoord. 
Bent u bereid om, vooruitlopend op landelijke wetgeving, het voorstel dat in de schriftelijke 
vragen besloten lag, met spoed uit te voeren ? 
 
 
 
 
   
 


